

## النظام الأساسي

### شركة الغاز الوطنية (ش.م.ع.ع)

**تمهيد**  
تأسست هذه الشركة وفقاً لأحكام القوانين والتشريعات المنظمة لتأسيس الشركات التجارية وأحكام هذا النظام الأساسي، ولما كان قانون الشركات التجارية الصادر بموجب المرسوم السلطاني 2019/18، قد نص على إلغاء قانون الشركات التجارية الصادر بموجب المرسوم السلطاني رقم 1974/4، أوجب على الشركات المساهمة القائمة العمل على تعديل أنظمتها الأساسية بما يتوافق مع أحكامه.

فقد إنعقدت الجمعية العامة غير العادية الثانية للشركة بتاريخ 9 يونيو 2020م وقررت الموافقة على تعديل النظام الأساسي للشركة وذلك على النحو الآتي:

#### مادة (1) اسم الشركة

اسم الشركة هو: شركة الغاز الوطنية (ش.م.ع.ع) وهي شركة مساهمة عمانية عامة يشار إليها فيما بعد بـ "الشركة".

#### المادة (2) المركز الرئيسي

يكون مركز الشركة الرئيسي ومحلها القانوني في مدينة مسقط بسلطنة عمان. ويجوز لمجلس الإدارة أن ينشئ لها فروعاً أو توكيلات أو مكاتب تمثيل في باقي مناطق سلطنة عمان أو في خارج السلطنة.

#### المادة (3) مدة الشركة

تكون مدة الشركة غير محدودة تبدأ من تاريخ قيدها لدى المسجل-(السجل التجاري).

#### المادة (4) أغراض الشركة

تتمثل الأغراض التي تأسست من أجلها الشركة في تعبئة وبيع وتوزيع غاز البترول المسال والقيام بجميع الأعمال المتصلة أو الملحقة أو المتممة لهذا الغرض وكما يمكن للشركة الدخول في شتى مجالات أعمال إنتاج زيوت التشحيم الصناعية والمضافات الصناعية، والغاز الطبيعي المسال ومصادر الطاقة المتجددة.

وللشركة في سبيل تحقيق أغراضها الحق في القيام بالأنشطة التالية:

2.

1. القيام بأعمال تجهيز واستيراد واستلام وشراء وتخزين وتعبئة وإعادة تعبئة وتصدير وإعادة تصدير ونقل وبيع وتسويق وإرسال وتداول وتوزيع وحقوق امتياز وتوريد وشحن جميع أنواع وأشكال المركبات الهيدروكربونية الطبيعية أو البترولية أو المرتبطة بها مثل الميثان والإيثان والبروبان والبيوتان والبنتان وما إلى ذلك، ومشتقاتها بما في ذلك ممزوجاتها يشار إليها عموماً على سبيل المثال لا الحصر في غاز البترول المسال (LPG)، والغاز الطبيعي المسال (LNG) والغاز الطبيعي المضغوط ('CNG') والغازات الصناعية، باسم الشركة أو لصالح طرف ثالث للاستخدام المحلي والتجاري والصناعية والزراعي والكيميائي واستخدامات المواد الخام.
  2. أعمال الاستيراد وشراء وتصنيع وتجميع وتخزين وتصدير وبيع وتسويق وتوزيع وتوريد وتركيب وتأجير وصيانة معدات التخزين والاسطوانات والخزانات وخطوط أنابيب الغاز والمقطورات ومعدات تعبئة الزجاجات والمستقبلات وموزعات ومواقف الغاز ومنظمات وذبذبات وصمامات وأنظمة شبكية وأجهزة لزجاجات الإغلاق وغيرها من الأدوات والمعدات والملحقات فيما يتعلق بأعمال الشركة، سواء كان ذلك لعملائها أو لطرف ثالث.
  3. أعمال استلام وتخزين وصيانة وتعبئة غاز البترول المسال في اسطوانات أو زجاجات أو غيرها من معدات التخزين.
  4. القيام بأعمال تصميم وتطوير وتجميع وتصنيع واستيراد وتصدير وصنع وتركيب وتثبيت خزانات غاز البترول المسال والغاز الطبيعي المسال وشبكة خطوط الأنابيب للاستخدام المنزلي والتجاري والقيام بكل الأنشطة ذات الطبيعة المتشابهة والتي عادة ما تندرج تحت فئة أنشطة مشاريع غاز البترول المسال وغاز البترول الطبيعي والغازات الهيدروكربونية ذات الصلة.
  5. القيام بأعمال تصميم وتطوير وتجميع وتصنيع واستيراد وتصدير ودمج أطقم واسطوانات غاز البترول المسال في السيارات وتطوير هذه المرافق والتكنولوجيا اللازمة لمواصلة أعمال تحويل وتطبيق غاز البترول المسال في المركبات والسيارات.
  6. تقديم جميع أنواع خدمات الدعم والخدمات الاستشارية والخدمات الاستشارية الفنية وخدمات البحث والتطوير وخدمات التدريب ودعم العملاء وخدمات ما بعد البيع للعملاء والشركات والمؤسسات في جميع أنحاء العالم فيما يتعلق بالمنتجات والخدمات التي تقدمها الشركة.
  7. العمل كمصنعين ومشتريين وبناعين وتجار ووكلاء العمولة ومستوردين ومصدرين وموزعي جميع المواد الكيميائية من المواد البترولية والكيميائية بما في ذلك المزلاقات ومواد التشحيم وهلام البترول والشمع والانبعثات والمركبات الكيميائية والزيوت الصناعية والمواد البترولية المتخصصة وأي منتج ذو طبيعة مماثلة.
- وعلى وجه العموم للشركة أن تقوم بجميع الأعمال اللازمة لتحقيق أغراضها المرتبطة بها والمكملة لها ولا يحد من أنشطتها إلا ما تمنعه القوانين السارية والمعمول بها في السلطنة أو ينص عليه في نظامها الأساسي هذا أو تقرر جمعيتها العامة.

#### مادة (5) رأسمال الشركة

حدد رأس مال الشركة المرخص باثنا عشر مليون (12,000,000) ريال عماني، ويكون رأس مال الشركة المصدر ثمانية ملايين وخمسمائة ألف ريال عماني (8,500,000) ريال عماني مقسم على خمسة وثمانون مليون (85,000,000) سهم

#### مادة (6) أعضاء مجلس الإدارة

يتولى إدارة الشركة مجلس إدارة مؤلف من (7) سبعة أعضاء من بين المساهمين أو من غيرهم، تنتخبهم الجمعية العامة العادية.



مادة (7)  
شواغر مراكز أعضاء مجلس الإدارة

إذا شغر -لأي سبب من الأسباب- مركز عضو من أعضاء مجلس الإدارة في الفترة التي تقع بين جمعيتين عامتين، يعود للمجلس أن يعين عضوا مؤقتا تتوفر فيه شروط العضوية، ويتولى هذا العضو المؤقت مهامه حتى انعقاد الجمعية العامة العادية التالية.

مادة (8)  
السندات والصكوك

مع عدم الإخلال بأحكام قانون سوق رأس المال يكون للشركة بقرار من الجمعية العامة غير العادية أن تصدر عن طريق الإكتتاب الموجه إلى الجمهور أو إلى شخص معين أو أكثر ، سندات أو صكوك قابلة للتداول مقابل المبالغ التي تقرضها وفقاً للضوابط التي تحددها اللائحة التنفيذية.

مادة (9)  
السنة المالية

تبدء السنة المالية للشركة في 1 يناير من كل سنة ميلادية وتنتهي في 31 ديسمبر من كل سنة ميلادية

مادة (10)  
أحكام ختامية

تطبق أحكام قانون الشركات التجارية رقم 2019/18 وأحكام قانون سوق رأس المال رقم 98/80 واللوائح والتعليمات الصادرة تنفيذاً لهما والتشريعات ذات العلاقة المنظمة لأنشطة الشركة في كل ما لم يرد بشأنه نص خاص في هذا النظام.



المستشار القانوني

عضو مجلس الإدارة

رئيس مجلس الإدارة



## ARTICLES OF ASSOCIATION

### OF

### National Gas Company S.A.O.G (the “Company”)

#### **Preamble:**

The Company was established in accordance with the provisions of Laws and Legislations regulating the establishment of the Commercial Companies and the provisions of this Articles of Association, and since the Commercial Companies Law promulgated by Royal Decree 18/2019 stipulated the abolition of the Commercial Companies Law issued by Royal Decree No. 4/1974, it is obligatory for existing joint stock Companies to amend its Articles of Association in accordance with the provisions of the aforesaid law.

The Second Extraordinary General Meeting of the Company was held on 9 June 2020 and decided to approve the amendment of the Company's Articles of Association as follows:

#### **Article 1: Name of the Company**

The name of the Company: **National Gas Company SAOG. An Omani Public Joint Stock Company (the “Company”)**

#### **Article 2: Head Office**

The main legal quarters will be located in Muscat, Sultanate of Oman. The Board of directors has the right to establish branches, agents or a representative office in other Oman's regions or in abroad.

9.

### **Article 3: Duration of the Company**

The duration of this Company is unlimited , it commences from the date of its registration at the Commercial Registry.

### **Article 4: Company's Objects**

The Company's objectives are to carry out packing, selling and distribution of liquid gas, besides carrying out all the related attached or complementary works for this purpose and the Company will be entitled to enter into the business of producing all forms of industrial lubricants, industrial additives, liquefied natural gas and renewable energy sources.

The Company has the right to carry out the following jobs to achieve its objectives:

1. To carry on the business of processing, importing, receiving, buying, storing, warehousing, bottling, refilling, exporting, re-exporting, terminaling, transporting, selling, marketing, dispatching, persevering, trading, distributing, franchising, supplying, shipping of all types and forms of natural, petroleum or associated organic hydro-carbon compounds such as Methane, Ethane, Propane, Butane, Pentane etc. and their derivatives including mixtures thereof generally referred to but not limited to Liquefied Petroleum Gas ('LPG'), Liquefied Natural Gas ('LNG') and Compressed Natural Gas ('CNG'), Industrial Gases, in the name of the Company or for third party for domestic, commercial, industrial, automotive, agricultural and chemical feedstock use/applications.
2. To carry on the business of importing, buying, manufacturing, assembling, warehousing, exporting, selling, marketing, distributing, supplying, installing, leasing, maintaining Storage Equipment, cylinders, tanks, gas pipelines, trailers, bottling equipment, receivers, dispensers, meters, gas stoves, regulators, bob-tails, valves, reticulated systems, appliances for closing bottles, and other tools, equipment and accessories in relation to the business of the Company, for its customer or third party.
3. To carry on the business of receiving, storing, warehousing, maintaining, bottling, dispatching, distributing, supplying LPG in cylinders, bottles or other storage equipment.
4. To carry on the business of designing, developing, assembling, manufacturing, importing, exporting, making, fabricating, integrating, installing LPG / LNG Tank Farms, Pipeline Network for Domestic and Commercial use and to do all such activities of similar nature which generally falls under the category and are termed as LPG / LNG / Hydro carbon compound related Project activities.

5. To carry on the business of designing, developing, assembling, manufacturing, importing, exporting, making, fabricating, integrating, installing LPG kits/cylinders in automobiles and to develop such facilities and technology required to carry on the business of conversion/adaptation of vehicles/automobiles into LPG compatible vehicles/automobiles.
6. To provide all kinds of support services, consulting services, technical advisory services, research & development services, training services, customer support and after sales services to the customers, businesses and organizations throughout the world in respect of products and services provided by the Company.
7. To carry on the business of manufacturers, buyers, sellers, dealers, commission agents, importers, exporters and distributors of chemicals of any nature, petrochemicals, including lubricants, greases, petroleum jelly, wax, impulsion, chemical compounds, industrial oils, petroleum specialties and any product of similar nature.

Nonetheless, the Company may carry out all the activities necessary to achieve its related and complementary purposes and does not limit activities except those prohibited by the laws in force in the Sultanate or provided for in this Articles of Association or decided by its General Meeting.

#### **Article 5: Share Capital**

The authorized capital of the Company amounts to Twelve Million Omani Rials (OMR 12,000,000) and the issued capital of the Company is equal to Eight Million and Five Hundred Thousand Omani Rials (OMR. 8,500,000), divided to Eighty Five Million (85,000,000) shares.

#### **Article 6: Board of Directors**

The Company shall be managed by a Board of Directors consisting of Seven (7) members elected by the General Meeting from amongst the shareholders or non-shareholders.

*P.*

#### Article 7: Board of Directors' Vacant Seats

If the office of a director becomes vacant in the period between two ordinary general meetings, the Board of Directors may appoint a temporary director who meets the board membership requirements to assume his office until the next ordinary general meeting.

#### Article 8: Bonds and Sukuk's

Without prejudice to the provisions of the Capital Market Authority Law, the Company by a resolution passed at an extraordinary general meeting, may issue Bonds or Sukuk through public subscription or through private placement to one or more specified persons, in exchange for the amounts it borrows in accordance with the Executive Regulation.

#### Article 9: Financial Year

The Company's financial year shall commence on 1<sup>st</sup> January and end on 31<sup>st</sup> December of each year.

#### Article 10: General Provisions

The provisions of the Commercial Companies Law No. 18/2019 and the provisions of the Capital Market Law No. 80/98 and the regulations and instructions issued in implementation thereof and the relevant legislation regulating the activities of the Company are applied that is not explicitly stipulated in this Articles of Association.

Chairman

Director

Legal Advisor

Page 4 of 4

